
               Red riječi u rečenici, citiranje i upravni govor,  

1. Primijetila sam, ispravljajući vaše pisane radove, kako vam najveći problem 

predstavlja pisanje zanaglasnica (enklitika), tj. oblika riječi koje nemaju svoj naglasak 

npr.: 

 /sam, si, je, smo, ste, su – bih, bi, bi, bismo, biste, bi – ću, ćeš, će, ćemo, ćete, će- kratki 

oblici ličnih i povratnih zamjenica – čestica li/ 

Zanaglasnice  se moraju pisati iza prve naglašene riječi ili naglasne cjeline s kojom čine 

naglasnu cjelinu./ Ne smiju doći nakon govorne pauze u rečenici/ 

NE: Prošle subote smo bili u kinu.      

DA: Prošle smo subote bili u kinu./ Prošle subote bili smo u kinu.  

NE: U novoj godini me mnogo toga veseli. 

 DA: U novoj me godini mnogo toga veseli.  

DA: U novoj godini mnogo me toga  veseli. 

              Više o ovome možete saznati ako pregledate video materijal: Red riječi u rečenici: 

https://www.youtube.com/watch?v=7LaUxrADyVU&list=PL9Mz0Kqh3YKoJBAPj3I2rtnt0yLW3_k5w&i

ndex=4 

2. Drugo pitanje , koje mi često postavljate, pitanje je o citiranju rečenica iz zadanog 

esejskog teksta. Prije navođenje citata pišete dvotočje, potom navodnike  (dolje, na 

početku ,i gore ,pri kraju citiranog teksta)- navodnici uvijek dolaze u paru („“). 

Matoš je napisao: „ Na vješalima. Suha kao prut.“ 

 

Pravopisni znakovi u upravnome govoru  

a) Upravni govor na prvome mjestu:  

           Ako upravni govor završava točkom, točku ne pišemo, a iza navodnika pišemo 

zarez. 

           „Vrlo malo“, odgovorila sam tužno.  

 

           Ako upravni govor završava upitnikom i uskličnikom, oni se pišu, a iza 

navodnika ne pišemo zarez. 

          „Nemoguće!“ uskliknula sam.  

          „Nisi učila?“ upitao me.  

b) Upravni govor na drugom mjestu:  

           Upitala sam Ivana: „Kada pišemo zadaću?“   

c) Upravni govor razlomljen na dva dijela: umetnuti se dio odvaja zarezima.  

          „Naravno“, odgovorio mi je, „pišemo test.“  

https://www.youtube.com/watch?v=7LaUxrADyVU&list=PL9Mz0Kqh3YKoJBAPj3I2rtnt0yLW3_k5w&index=4
https://www.youtube.com/watch?v=7LaUxrADyVU&list=PL9Mz0Kqh3YKoJBAPj3I2rtnt0yLW3_k5w&index=4


Pravila o citiranju imate u ovoj kratkoj prezentaciji te je pauzirajte i zapišite najvažnije 

primjere. 

              https://www.youtube.com/watch?v=vMRqm5MI-

bg&list=PL9Mz0Kqh3YKoJBAPj3I2rtnt0yLW3_k5w&index=3 

PAZI: 

- Pri pisanju prijedloga S/SA: 

 

 oblik SA koristimo kada riječ započinje glasovima s, š, z, ž, (sa školom, sa sestrom) ili 

su ovi glasovi na drugom mjestu u riječi ( sa pšenicom)  

- kada iza slijedi samo jedan glas- (sa ć )  

 

- Pri pisanju prijedloga K/KA:   

 

- kada riječ koja slijedi započinje suglasnikom k ili g ili su na drugom mjestu u riječi / ka 

gradu, ka školi) 

 

- Pri uporabi  ZBOG i RADI:   
 

 

Idem u kino radi zabave./namjera/ 

 Idem u kino zbog dobrog filma./ uzrok/  

 

  

https://www.youtube.com/watch?v=vMRqm5MI-bg&list=PL9Mz0Kqh3YKoJBAPj3I2rtnt0yLW3_k5w&index=3
https://www.youtube.com/watch?v=vMRqm5MI-bg&list=PL9Mz0Kqh3YKoJBAPj3I2rtnt0yLW3_k5w&index=3

